
Protokół Nr XIV/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 27 listopada 2015 roku 
 

Otwarcia obrad XIV sesji  Rady Miejskiej w Sędziszowie dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej Adam Mysiara. Powitał wszystkich zebranych. 
Stwierdził na podstawie listy obecności iż obecnych jest 15 radnych sesja jest władna do  
podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad powołał radnego Zbigniewa Gładkiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad?  
Przewodniczący zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt. 8 uchwały w 
sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Łowinia dotyczącego 
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na 2016 rok. 
Głosowanie 
15 głosów - za 
Radny J. Strzelec 
- zgłosił wniosek w imieniu Komisji Budżetowej o wycofanie z porządku obrad projektu 
uchwały pkt. nr 11. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 3 
Odczytał proponowany porządek obrad z przyjętymi zmianami. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie określenia stawek podatków i opłat lokalnych dla Gminy 

Sędziszów w roku 2016: 
- od nieruchomości, 
- od środków transportowych, 
- od posiadania psów, 
- rolny, 
- opłata targowa. 

8. Uchwała w sprawie  rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa 
Łowinia dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na 2016 rok. 

9. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek 
leśny, rolny, od nieruchomości. 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
pożytku publicznym i wolontariacie, na rok 2016. 

11. Uchwała w sprawie zmiany rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
pożytku publicznym i wolontariacie, na rok 2015. 

12.  Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2015 – 2026. 
13. Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Sędziszów na 2015 rok. 
14. Wnioski i zalecenia pokontrolne Komisji Rewizyjnej. 



15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski i dyskusja. 
17. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 4 
Zapytał czy ktoś wnosi uwagi do protokołu sesji XII i ostatniej która była sesją nadzwyczajną 
gdzie podjęliśmy tylko jedną uchwałę? Nie zgłoszono uwag. 
Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów z sesji XII i XIII ( sesja nadzwyczajna) 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz 
- przedstawił sprawozdanie z działalności za okres od ostatniej sesji (materiał stanowi 
załącznik do protokołu). 
Poinformował o otrzymaniu nagrody Złotego Gryfa 2015 dla Miasta i Gminy Sędziszów, 
kolejnej poza Wzorową Gminą. 
Jest to wyróżnienie za wysiłek wszystkich mieszkańców, wszystkich grup społecznych, 
którzy się pozytywnie angażowali w rozwój naszej gminy. Podziękował radnym, sołtysom, 
przewodniczącym zarządów osiedli, mieszkańcom Wspólnotom Mieszkaniowym, to jest 
gównie nagroda dla Sędziszowa z racji 25 lecia nadania praw miejskich. Nasze osiedla teraz 
to wizytówka, piękne elewacje, ukwiecenie, jako gmina wykonaliśmy chodniki, parkingi. 
Radny D. Juszczyk 
- roboty na rzece zakończone, pod wiaduktem w poprzek położona jest rura, czy nie będzie 
powodować zatoru i blokować przepływ wody? 
Radny W. Tabor 
- zapytał co Woj. Inspektor Ochrony Zabytków ma do wycinki drzew przy ul. Dworcowej? 
- jaka firma wygrała przetarg na  wymienę oświetlenie? 
Pan Burmistrz 
- tak bo jest to park zabytkowy,  
- firma p. Krupińskiego. 
Radny J. Strzelec 
- do końca roku na oświetlenie 12tys. a w nowym budżecie ponad milion siedemset tysięcy 
, dwa razy to samo zadanie? 
- jaka jest procedura zatrudniania pracowników za pośrednictwem PUP? 
Pan Burmistrz 
- środki na oświetlenie 1.720.000zł dotyczą projektu wymiany oświetlenia na LED-y w 13 
sołectwach i na terenie miasta oprócz tych wymienionych, łącznie ponad 890 opraw, 85% 
będziemy mieć zwrot z Funduszu Szwajcarskiego. 
- 12 tys. na wykonanie dokumentacji do projektu wymiany opraw sodowych i rtęciowych na 
LED-y. 
- pracownicy którzy są zarejestrowani w PUP i są zainteresowani pracami zgłaszają się i 
zapisujemy u mnie i u Pani Flak. Nasza gmina przyjmuje na staże wszystkich sukcesywnie, są 
u nas w ZUK, OSiR, szkołach i przedszkolu. Przedsiębiorcy nie wszyscy chcą ponieważ 
później trzeba ich na jakiś czas zatrudnić. Formy staży są różne, unijne, polskie, z funduszu 
pracy. 
Radny M. Żelezik 
- kto płaci za stażystów w szkołach, kto płaci u przedsiębiorców? 
Pan Burmistrz 



- ja jeszcze raz muszę wytłumaczyć, za stażystów się nie płaci, my tylko dopłacamy do 
pracowników interwencyjnych i do robót publicznych. Firmy jeśli chcą sami występują o 
stażystów. 
Są 4 formy zatrudnienia staże, interwencyjni, roboty publiczne i społecznie – użyteczne. 
Za stażystów w 100% pokrywa PUP, po zakończeniu umowy 40% musimy zatrudnić. 
Pracowników interwencyjnych 1x1, roboty publiczne 1750 zł z tego PUP daje 1700zł a resztę 
my. Roboty społecznie – użyteczne 40 godzin tygodniowo płatność 60% PUP i 40% Gmina. 
Obecnie jest ponad 60 osób, w szkołach, urzędzie, OSiR i ZUK tam gdzie są potrzebne. To co 
dajemy w formie pomocy dla bezrobotnych to nie są marnotrawione pieniądze, w szkołach 
musielibyśmy zatrudnić opiekunów dla niepełnosprawnych uczniów. My fizycznie często nie 
jesteśmy w stanie zmieścić wszystkich chętnych, teraz osoby chętne na staż do urzędu muszą 
czekać ale jak my nie pomożemy to kto pomoże. Na to nie oszczędzamy i za to dziękuję 
Radzie że jak jest potrzeba to większych dyskusji nie ma przy przekazywaniu  środków. Są 
takie lata że więcej przekazujemy niż otrzymujemy z PUP.  
Radny W. Tabor 
- czy udział własny czyli zatrudnienie po zakończeniu umowy z PUP w 100% pokrywa 
gmina? 
Pan Burmistrz 
- za udział własny my płacimy 100%. 
Ad. 6 
Radny R. Dębicki 
- poszły pisma do mieszkańców o obowiązku podłączenia się do kanalizacji z terminem 3 
miesięcy, biorąc pod uwagę okres zimowy będzie to niemożliwe, ludzie będą prosić o 
przedłużenie tego okresu, 
- proszę o wystosowanie pism do właścicieli działek przy ul. Kwiatowej o nr 1/420 i 1/424 o 
wycinkę drzew bo mogą zerwać linię energetyczną, oraz do właściciela działki nr 406 o 
wycinkę brzozowych samosiejek, 
- chcę przypomnieć to co było na spotkaniu sprawę zamontowania czujników  ruchu na 
klatkach budynków na os. Drewnianym celem oszczędności energii, żeby paliło się zasadnie 
kiedy ktoś się porusza, 
- wraca jak bumerang sprawa  uporządkowania terenu przy SCK, podcięcie żywopłotu 
poprawienie kostki abyśmy następne Święto Niepodległości mogli lepiej spędzić. 
Radny W. Tabor 
- firma która kładzie kabel zasilający Pendolino kończy prace, mostek w Gniewięcinie od 
Pana Oczkowicza zniszczony przez ciężki sprzęt, 
- ta sama firma na drodze od PALKO kierunek Lipski zniszczyła przepust na rzece w 
kierunku torów zapadnięte dreny, 
- zamontować ścianki oporowe na przepuście przy świetlicy w Gniewięcinie. 
Radny M. Żelezik 
- czy rozliczono już wydatki z funduszu sołeckiego wsi Swaryszów, z tego co wiem geodeta 
wykonał prace dowieziono 1 zestaw kamienia bo było mokro i nie dało się wjechać. Pytałem 
w Drogownictwie ile samochodów tego kamienia miało być dowiezione odpowiedziano że 2 
zestawy, czy to będzie jeszcze w tym roku czy dopiero w nowym roku? 
- na prace z funduszu sołeckiego w Czekaju wygrał p. Kuliński, czy zostaną zakończone do 
30 listopada zgodnie z umową. Rozmawiałem z mieszkańcami tam ślamazarnie idzie ta praca 
zostawiono sprawę tynków a jest mróz. Druga sprawa co można zrobić za 10tys. w takim 
budynku gdzie przecieka dach, coś tam się wali, najlepiej byłoby wymienić na nowy. 
- nie ma śniegu ale po ostatnich opadach w Swaryszowie  k/Stachowicza śnieg stopniał i 
zamarzło, jest ślisko i niebezpiecznie. W lesie na drodze Bugaj – Raszków jest to samo, nasz 
doświadczony kierowca mówi że trudno jest przejechać tą drogą 3 razy dziennie przywozimy 



i odwozimy dzieci do szkoły. Może to dziwne że w Sędziszowie jest sucho a tam zamarznięte, 
nie mówię żeby z Jędrzejowa ktoś przyjeżdżał ale może miejscowo wysypać szlaką te miejsca 
żeby nie doszło do wypadku. 
Radny N. Jawor 
- oczyścić przepust pod drogą powiatową w Borszowicach, 
- załatwić zezwolenie na wycinkę drzew przy zjeździe z przejazdu w Boleścicach prawa 
strona k/ bloku, 
- czy rozpoczęto procedurę o przystanek w Zielonkach droga na Sielec. 
Radny J. Wiencek 
- podziękował za montaż progu na ul. Zielonej ale ja prosiłem o dwa, jeśli nie da się w tym 
roku to może zaraz na początku przyszłego bo to jest długa ulica. 
Radny J. Strzelec 
- kiedy zakończy się czyszczenie rzeki od Krzelowa w kierunku starego młyna? 
- przy drogach powiatowych ekipa wycina drzewa zabierają grube a drobny chrust zostaje, 
- we Mstyczowie brak tabliczek z numerami domów od posesji Bielecki – Płatek i w kierunku 
p. Kozłowskiego kierunek leśniczówka, 
- droga powiatowa w pola koło p. Kralewskiego załamane płyty i mostek, 
- w Mstyczowie koło posesji p. Wawer duże zapadlisko w drodze po wodociągu, 
- widząc co się dzieje w kraju na temat dzików, zaplanować odstrzał, wysłuchałem że w 
Polsce jest 100tys myśliwych tyle co wojska mogę Pana zabrać i pokazać jakie w Przełaju są  
zniszczenia upraw. Może tak być że jednej nocy zniknie kilka ha upraw. Proszę przeznaczyć 
pieniądze na to przedsięwzięcie. To nie jest autorytet ale na Białorusi Prezydent zrobił 
odłowienie w ciągu półtora miesiąca i dało się zrobić. 
Radny R. Dobrowolski 
- ponawiam poprawienie studzienki i zapadniętego chodnika na ul. Kolejowej koło budynku 
nr 9, 
- na stronie internetowej są dwie ankiety, jedna dotyczy Planu Rewitalizacji a druga Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej, jakie jest zainteresowanie mieszkańców jedną i drugą  ankietą i 
czy są wnioski do tych planów? 
Radny Z. Gładki 
- w Pawłowicach od kilku tygodni leży na drodze i chodniku kabel telefoniczny, sołtys 
zgłaszał do mnie, ja zgłaszałem i pracownicy  Urzędu i nadal ten problem nie rozwiązany, w 
Łowini kabel wisi nad drogą bardzo nisko widok straszny, 
- nowy chodnik w Pawłowicach od powiatówki w kierunku bloków, jest wąskie gardło i nie 
ma odpowiedniego skrętu , samochody ciężarowe nie mieszczą się i  wjeżdżają na chodnik, 
który jest połamany na odcinku 1mx1m, stwarza zagrożenie dla dzieci które tamtędy chodzą 
do szkoły,  może skrócić o ten odcinek, 
- ponawiam o odtworzenie drogi w Łowini wewnętrznej i z tyłu za budynkami, 
- interpelacje z Sosnowca przekazuję na piśmie. 
Radny Z. Adamski 
- na ul. Sportowej PKP prowadzi prace, rozebrano chodnik jest bardzo duży problem dla 
pieszych. Brak odpowiedniego oświetlenia, to z wieży przy mgle mało widoczne a z nie 
wykoszonej trzciny po drugiej stronie wychodzą lisy. Pobocze nie zepchnięte stoi woda i 
ludzie brną w tej wodzie. Są lampy na torze może można je obrócić aby oświetlały drogę, 
przynajmniej 3 lampy, 
- przejazd kolejowy w złym stanie, powinien być wyremontowany żeby nie niszczyć 
zawieszenia samochodów, nie ma przejścia dla pieszych wychodzi się prosto w błoto, 
wysypać i utwardzić ścieżkę, żeby dzieci nie przechodziły po błocie, 
- przy Gniewięcińskiej p. Kot miał zrobić kratkę ściekową i wodę odprowadzić do rowu, nie 
zrobił po deszczu zalewa działki po drugiej stronie, 



- oświetlenie w Rynku był licznik w bibliotece i tam się włączaliśmy, teraz nie ma skąd 
oświetlić choinki, chcemy przy placu zabaw proszę o udostępnienie placu. 
- ul. Kielecka duże dziury bo jeżdżą ciężkie samochody, wymusić na Energetyce utwardzenie 
odcinka 600m, bo to oni zniszczyli. 
Radny N. Jawor 
- wracając do wycinki drzewa które zgłaszałem, stwarza ono zagrożenie na krzyżówce bo jest 
brak widoczności, było już wiele kolizji. 
Radny W. Tabor 
- firma zniszczyła drogę od p. Oczkowicz do Sołtysa. 
Radny J. Jaworski 
- czy do wszystkich mieszkańców Borszowic i Tarnawy poszły pisma o obowiązku 
podłączenia się do kanalizacji? 
- czy była umowa z Energetyką, na temat prac związanych z linią zasilającą, którą kładą? 
Ad. 7 
Podjęcie uchwał w sprawie określenia stawek podatków i opłat lokalnych dla Gminy 
Sędziszów w roku 2016: 
Pani B. Hudyka 
- odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, 
Głosowanie 
14 głosów – za                      uchwała Nr XIV/88/2015 
Pani B. Hudyka 
- odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 
 od środków transportowych, 
głosowanie 
15 głosów – za                   uchwała Nr XIV/89/2015 
Pani B. Hudyka 
- odczytała projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów  
Głosowanie 
14 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się      uchwała Nr XIV/90/2015 
Pani B. Hudyka 
- odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 
podstawę do ustalenia podatku rolnego. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
1 głos – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się               uchwała Nr XIV/91/2015 
Pani B. Hudyka 
- odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty targowej, zasad poboru i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso 
Radny J. Strzelec 
- poprosił o wyjaśnienie dotyczy ryb w jednym punkcie jest 1ha stawu liczony ja 1ha 
przeliczeniowy a w drugim staw o pow. 1ha zarybiony innymi gatunkami ryb 0,20ha 
przeliczeniowego. 
Pani B. Hudyka 
- czy to chodzi o grunty pozostałe pod stawami, to jest w zależności od gatunku ryb. 
Deklarację składa podatnik. Nowe zasady wchodzą od 1 stycznia 2016 roku, przeliczniki są 
wg ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 
Radny M. Żelezik 



- to jest niepełna odpowiedź mnie chodzi o to ile ktoś zapłaci za 1ha zarybiony łososiem, 
trocią, pstrągiem czy karpiem. 
Pani B. Hudyka 
- płaci z 1 ha przeliczeniowego stawkę przyjętą w uchwale o podatku od nieruchomości pod 
wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 
zbiorników sztucznych 4,58zł od 1 ha powierzchni. Stawki max ustala Minister Finansów a 
stawkę na terenie gminy uchwala rada i może obniżyć maksymalną. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
15 głosów – za                                uchwała Nr XIV/92/2015 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie  rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa 
Łowinia dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na 2016 rok. 
Głosowanie 
15 głosów – za                            uchwała Nr XIV/93/2015 
Ad. 9 
Pani B. Hudyka 
- odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
na podatek leśny, rolny, od nieruchomości. 
Głosowanie  
12 głosów – za 
3 głosy – wstrzymujące się           uchwała Nr XIV/94/2015 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę  w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku 
publicznym i wolontariacie, na rok 2016. 
Głosowanie 
15 głosów – za                         uchwała Nr XIV/95/2015 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie zmiany rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku 
publicznym i wolontariacie, na rok 2015. 
Głosowanie 
15 głosów – za                       uchwała Nr XIV/96/2015     
Ad. 12 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie zmian w WPF na lata 2015 – 2026. 
Głosowanie 
14 głosów – za                      uchwała Nr XIV/97/2015 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę  zmian w budżecie gminy Sędziszów na 2015 rok. 
Głosowanie 
15 głosów – za                     uchwała Nr XIV/98/2015 
Ad. 13 
Radny M. Żelezik 
Wnioski i zalecenia pokontrolne Komisji Rewizyjnej. 



Poprosił Panią Sekretarz o wyjaśnienie takiego pojęcia zapisu art. 114 Statutu gminy – 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedkłada wypracowane wnioski  do akceptacji Rady. 
Jak się informowałem od 8 lat nikt takich wniosków nie składał, prosimy o wyjaśnienie na 
czym ta akceptacja polega czy przyjmujemy czy przez głosowanie, aby Rada wiedziała jak się 
zachować w tym temacie. 
Pani Sekretarz 
- pytanie jest trudne nie wiem czy sprostam żeby wytłumaczyć. Faktycznie jak Statut był 
opracowywany w 2003 roku sięgając pamięcią były dyskutowane sprawy, które  Komisja 
Rewizyjna przedkładała do wiadomości Rady, ale nigdy nie były tak sformalizowane wnioski 
jak teraz. Jak się wypowiadacie w kwestii budżetu, absolutorium czy  w ciągu roku to są inne 
uregulowania dla Komisji, jak są skargi to są w innej formie procedowane, wiadomo że 
podejmuje się uchwałę i jest głosowanie. Tutaj mamy zapis po akceptacji Rady Miejskiej, nie 
ma innej formy dla Rady,  dla każdego ciała kolegialnego które podejmuje decyzje w kwestii 
stanowionej  jak głosowanie. Innej metody nie widzę, ani statut który musi być zgodny z 
ustawą o samorządzie gminnym ani w ustawie nie mówi się że wnioski Komisji Rewizyjnej 
mają być przyjmowane w formie uchwał. Sięgnijmy do pierwszych zapisów dotyczących 
funkcjonowania rady to wydaje mi się ,że mamy w naszym statucie  sformułowania że Rada 
w zakresie swoich kompetencji wypowiada się w formie  uchwał oprócz tego może  
podejmować: 
- postanowienia proceduralne 
- deklaracje 
- oświadczenia 
- apele 
- opinie 
No nie ma słowa akceptacja, ale wydaje mi się że Rada powinna skorzystać z tzw. kwazi 
uchwały i przyjąć wnioski w formie głosowania z zapisem do protokołu. Każda Komisja jest 
organem opiniodawczo doradczym Rady.  
Radny J. Strzelec 
- z wypowiedzi wynika że Komisja Rewizyjna jest niepotrzebna. 
Pani Sekretarz 
- Komisja jest potrzebna, ma przedstawić wnioski do akceptacji Rady tak mamy zapisane w 
statucie. Pytanie dotyczyło jak Rada ma zaakceptować. Jeśli Rada jakiekolwiek stanowisko w 
tej sprawie zajmie tzn. że,  Komisja jest potrzebna i dobrze zrobiła. Praca jest potrzebna ale są 
elementy gdzie Komisja przygotowuje całą procedurę postępowania skargowego ale to Rada 
decyduje ostatecznie. Państwo przygotowaliście i przedstawiacie a dla nas jest problem jaka 
powinna być forma, na gorąco mogę powiedzieć że nie ma tutaj uchwały.  Na ostatnim 
spotkaniu sekretarzy przedstawiano zasady tworzenia statutów gmin, zadałam pytanie co dalej 
z naszą sprawą ale nie będę mówić bo jeszcze Państwo nie podjęliście decyzji. Zgodzę się z 
tym że jeśli dokument tak obszerny jak nasz statut  był tworzony w 2003 roku to w  trakcie 
realizacji taki dokument nastręcza problemy można się zastanawiać czy on jest niedoskonały 
czy niedopracowany. My jako gmina poszliśmy w tym kierunku że włączyliśmy  Regulaminy 
pracy Rady i Komisji Rewizyjnej , a inne gminy mają te dokumenty oddzielnie bardziej 
rozbudowane.  Pan prowadzący wybrał sobie statuty gminy Zagnańsk i Sędziszów i musiałam 
odpowiadać dlaczego tak a nie inaczej. Panie Marku ja tyle w tej sprawie mogę powiedzieć. 
Radny J. Strzelec 
- art. 115 mówi, że po zaakceptowaniu wniosków przez Radę podlegają one wykonaniu przez 
kontrolowany podmiot, a niezaakceptowane? 
- to wygląda na to że Komisja zmusza Radę do akceptacji. 
Pani Sekretarz 



- niezaakceptowane zostają , akceptacja może być pozytywna lub negatywna. Każda Komisja 
jest organem opiniodawczo doradczym Rady. Dla nas oceniając na gorąco to myślę, że nie 
wprowadziłam Państwa w błąd jeśli w takiej formie zamknęlibyście to postępowanie 
dotyczące zakończenia waszej kontroli. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- nie mogę się zgodzić z tym co mówi Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  bo to krzywdzi 
radnych poprzednich kadencji, ja też byłam członkiem Komisji Rewizyjnej. Nie zgadzam się 
z tym że  Rada nie pracowała, że nie wypracowała żadnych wniosków. Jest to nieprawda  na 
tą chwilę nie przytoczę jakie to były wnioski ale proszę sięgnąć do protokołów Komisji 
Rewizyjnej. Były wnioski do Burmistrza, Pan Burmistrz jeśli była taka potrzeba np. do SCK    
kierował na kontrolę Skarbnika np. do SCK aby taką kontrolę wykonała  czy nasze wnioski są 
zasadne. Rada otrzymywała do wiadomości, Rada o wszystkim wiedziała ale nie  było tak 
drastycznych przypadków żeby trzeba było głosować . W każdym roku były sprawdzane 
wszystkie jednostki – ZUK, OSiR, SCK, OPS, przetargi gminne i poszczególne wydziały. 
Czy w tym roku Komisja wywiązała się z kontroli tych wszystkich jednostek? Nie pozwolę 
sobie żeby ktoś mi powiedział że nie pracowałam całe 4 lata, bo ja byłam w Komisji 
Rewizyjnej, nie pozwolę  na takie opinie że nasza Komisja nie pracowała, to dla mnie słowa 
krzywdzące. 
Pani Sekretarz 
- Rada musi się wypowiedzieć w sprawie waszej pracy, bo akceptuje wasz plan pracy i 
przyjmuje sprawozdania bo takie były. Mówię to w kontekście takim że  Komisja Rewizyjna 
nie jest ciałem odrębnym obok Rady,  ale wewnętrznym ciałem Rady doradczo – 
opiniodawczym, mamy kwestię taką na pewno to nie jest forma uchwały. 
Radny J. Strzelec 
- dlaczego zawsze spieramy się o natkę pietruszki, nie lubię mówić o nieobecnych, ja też 
byłem w Komisji Rewizyjnej ale pytam  czy były takie punkty w porządku obrad sesji jak 
teraz? Nie lubię mówić o nieobecnych ale  gdy Przewodniczącym był p. Łazarski , byliśmy w 
SCK ale zawsze z protokołem był problem. Gdyby były wnioski do akceptacji to wszyscy by 
pamiętali.  Gdy była p. Miszczyk to były, podpisuję się pod tym dwoma rękami, nie trzeba 
mówić że ktoś sobie coś wymyślił.  
Radny M. Żelezik 
- nie powiedziałem że Komisja Rewizyjna przez 8 lat nie pracowała ale powiedziałem że nie 
przedstawiała wniosków do akceptacji, a to jest inne pojęcie. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- zawsze były przedstawiane zazwyczaj w wolnych wnioskach, nie było tak że rada o niczym 
nie wiedziała. O całej pracy Komisji Rewizyjnej była informowana. 
Radny J. Wiencek 
- wydaje mi się że jeśli jest jakiś wniosek, Komisja Rewizyjna widzi jakiś  problem to 
powinno być dogłębnie wyjaśnione, bo teraz nie wiem jak się mam zachować w głosowaniu. 
Radny M. Żelezik 
- wszystkie wnioski były do Burmistrza ale dał nam wymijające odpowiedzi lub negatywne, 
wg Burmistrza wszystko jest dobrze  a wg Komisji nie,  i dlatego teraz kierujemy do Rady.  
Proponuję głosować i zobaczymy jak Rada zdecyduję. 
Odczytał wniosek do UM: 

1. Komisja Rewizyjna wnioskuje o przeniesienie hydrantu umieszczonego w 
drodze w miejscowości Mstyczów poza granicę drogi lub wymiana na 
podziemny. 
Poprawi  to przejezdność po zlikwidowanej drodze i poprawi warunki bhp. 

Głosowanie 3 głosy – za 
4 głosy – przeciw 



6 głosów – wstrzymujących się 
Odczytał wnioski dotyczące OSP Rynek: 

1. Usunąć wady stwierdzone przy budowie obiektu: 
- przebudować odprowadzenie wody opadowej do kanalizacji miejskiej, 
- przebudować hydrant naziemny na podziemny, 
- wykonać oddymienie garażu na samochód bojowy, 
- wykonać schody do wejścia na strych 
- syrenę zamontować na takiej wysokości na słupie aby ją było słuchać w 
mieście. 

Zmiany te poprawią funkcjonalność strażnicy i warunki bhp w budynku. 
Pan Przewodniczący 
- z tego co wiem hydrant został schowany, to jest nieaktualne. 
Radny J. Strzelec 
- czyja wina że tak zostało? 
Pan Burmistrz 
- najłatwiej jest szukać winnych, odpowiem tak wszystko co było zaplanowane zostało 
wykonane i za tyle zapłacone, 
1) w projekcie nie było odprowadzenia wody, będzie to robione przy kanalizacji, 
2) hydrant został przeniesiony 
3) wyjście na strych zrobione 
4) oddymianie zamówione 
5) na dziś nie widzę celowości aby syrenę przenosić bo to są duże koszty, z wielu 
rozmów wynika żeby nie robić. 
Radny Żelezik  
- zapytał czy pkt. dotyczący syreny skreślić? 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wnioski  
Głosowanie 
13 głosów – za 
2 głosy wstrzymujące się 
Wnioski dotyczące Ośrodek Sportu i Rekreacji: 

2. Komisja proponuje aby Dyrektor OSiR opracował program rozwoju w celu 
zmniejszenia dofinansowania do OSiR. 
Zminimalizować koszty aby jak najmniej dokładać do utrzymania jednostki. 

Radny R. Dębicki 
- chcę powtórzyć z Komisji Wspólnych każdy z nas podpisze się dwoma rękami aby 
zwiększyć rentowność, chcemy żeby powstał program, żeby podnieść dochody trzeba 
zainwestować,  im lepszy program tym wyższe koszty. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- może napisać program rozwoju aby móc inwestować w rozbudowę bazy żeby 
uzyskiwać wyższe dochody, żeby siłownia miała nie jedną bieżnię a np. dwie. Aby 
zwiększyć dochody jeśli nie będziemy inwestować to trzeba zwiększyć ceny biletów a 
czy to zwiększy dochód chyba nie. 
Radny J. Wiencek 
- budując basen początkowe założenia były aby młodzież była zdrowsza za 10 lat 
korzystając z obiektów, bo można to zauważyć dopiero po kilku latach. Myśleliśmy że 



rodzice pójdą naszym tokiem myślenia i będą namawiać te swoje pociechy do 
korzystania a dziś sami piszą zwolnienia z zajęć na basenie czy hali. Basen pusty w 
czasie lekcji. Gdyby Dyrektor obciążył gminę za te godziny w których dzieci powinny 
korzystać to gdzie my wchodzimy. Ta działalność nigdy nie będzie rentowna. Gdyby 
były boiska pełnowymiarowe ze sztuczną trawą to też byłyby wykorzystane przez 3 
miesiące a koszty duże. 
Radny M. Żelezik 
- Komisja nie chce pchać OSiR w koszty, Dyrektor powiedział że widzi możliwość 
poprzez włączenia gmin ościennych. My nie mówimy żeby chodził i namawiał do 
przyjścia na basen ale ma wiedzieć że ma zabiegać aby ściągnąć jak najwięcej 
dochodów. My nie mówimy Dyrektorowi co ma robić. 
Dyrektor OSiR 
- powiedziałem, że przed wybudowaniem basenu było porozumienie z gminami Słupia 
i Wodzisław że będą przywozić dzieci jako partycypacja w kosztach, a w ciągu 2014 
roku było odpowiednio Wodzisław 630 a Słupia 356 dzieci. Nie mam możliwości ani 
prawnej ani innej aby ich zmusić, ale uważam że podjęte obietnice powinni 
realizować. Jeśli nie mogą pozyskać środków zewnętrznych to powinni wyasygnować 
w swoich budżetach, ale tak jak nie mogę zmusić rady w Sędziszowie tak i w 
Wodzisławiu żeby wyasygnowali w swoich budżetach np. 100tys zł i wozić dzieci na 
basen. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- czy to prawda iż na cały luty już są zarezerwowane dla obozów. 
Dyrektor OSiR 
- tak. 
Pan Burmistrz 
- słysząc wypowiedzi można mieć wrażenie jakby  bardzo źle się działo, a tak nie jest. 
W skali roku jest od 70 – 90tys użytkowników. 
Wydatki : ok. 180.000zł a dochody ok. 700.000ał 
Baza TKR koszty utrzymania 300.000zł, w sezonie letnim są ratownicy 
Hala  sportowa 
Basen 
Kompleks boisk sportowych 
Oświetlenie 
Konserwatorzy  
27 osób ma zatrudnienie jest to wartość pracy dla tych ludzi, młodzież przyjeżdża ze 
wszystkich szkół i z obcych terenów. Jest rehabilitacja, aerobik, z noclegów korzystają 
przyjeżdżające osoby do zakładów pracy na naszym terenie, korzystają z wypoczynku 
na tych obiektach. Dajemy wysoki standard wypoczynku, jest zadaniem gminy aby 
stosowne warunki do wypoczynku dawać. Dyrektor robi wszystko aby zarobić, 
reklamuje się wszędzie gdzie się da.  SEFAKO miało karnety dla pracowników ale 
gdy zmienił się Prezes wycofali się. Dobrze że zmieniliście to słowo naprawczy, jak 
będziecie następnym razem zagłębić się w umowy to proszę dokładnie zgłębić jak to 
miało być, jakie były założenia. Liczyliśmy na to że wyjdziemy na zero. 
Radny M. Żelezik 



- my nic niepozytywnego nie mówimy pod adresem OSiR, uważam że tak jak 
Burmistrz dba o gminę tak samo Dyrektor dba o OSiR mamy świadomość że nawet 
Jędrzejów musi do basenu dokładać żeby to zbilansować. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- czy dopisane jest program rozwoju i tyle. 
Pan M. Żelezik 
- proszę zapisać do protokołu. 
Pan Przewodniczący 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Odczytał następny wniosek: 

3. Sprawa pracownika z podwójnym wynagrodzeniem, rozmawiać aby sam 
zrezygnował lub wypowiedzieć warunki pracy i płacy. 
Osoba posiada źródło utrzymania a z uwagi na duże bezrobocie taka sytuacja  
budzi wiele kontrowersji w społeczeństwie. 

Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- jako Komisja Rewizyjna nie jest to naszą kompetencja żeby kogoś zwalniać a takie 
kroki kolejne będą , my przegłosujemy Dyrektor wystosuje pismo i będzie że Rada 
zwalnia ludzi. 
Radny J. Strzelec 
- a co zrobiliśmy w Urzędzie, na czyje polecenie Pan Burmistrz rozmawiał. Dla nas 
stroną jest Burmistrz. 
Radny R. Dębicki 
- czy to jest zgodne z prawem aby Rada czy Komisja decydowała o zwolnieniach 
pracowników? 
Pani Sekretarz 
- wyłączną kompetencją każdego kierownika  są sprawy związane z zatrudnieniem, 
jest to zasada niepodważalna i nie ma o czym mówić. 
Dyrektor OSiR 
- w Urzędzie osoby osiągnęły wiek emerytalny a mój pracownik nie. 
Pani Sekretarz 
- prawo jest jakie jest i pozwala aby pracownik brał emeryturę i pracował. Dzisiaj 
wypowiedzieć warunki pracy i płacy to nie jest podstawa że pracownik osiągnął wiek 
emerytalny. Kierownik musi znaleźć zasady kodeksu pracy, na podstawie których 
może ich zwolnić . To jest wniosek zahaczający o politykę ogólnospołeczną ale nie 
zadanie że możecie wskazać wprost a Kierownik ma wykonać. Żeby móc skutecznie 
rozwiązać umowę, jak Trybunał Konstytucyjny cofnął decyzję w sprawie emerytów a 
Kierownik ma wykonać. 
Pan Burmistrz 
- do mnie Komisja takie wnioski przysłała, powiedziałem że będę rozmawiał na ten 
temat polubownego rozstania się. Komu byłoby miłe szukanie słabych punktów, żeby 
móc skutecznie rozwiązać umowę, jak Trybunał Konstytucyjny cofnął  iluś setkom w 
skali kraju. Ze względów społecznych jako że jesteśmy samorządem rozmawiałem i  
 moi pracownicy określili się z terminem odejścia w 2016 roku, myślę że ten problem 
społeczny został rozwiązany. Sprawy pracownicze są tylko kompetencją kierownika 
zakładu. 



Radny M. Żelezik 
- nie powiedziałem że Rada ma obowiązek przegłosować może przyjąć lub odrzucić. 
Głosowanie 
4 głosy – za 
8 głosów – przeciw 
3 głosy – wstrzymujące się 

4. Schemat organizacyjny utworzono stanowisko ratownik – menager sportu,  
           Komisja nie zgadza się z utworzeniem takiego stanowiska, wg Komisji 
           powinno być stanowisko ratownik, menagerem sportu jest Dyrektor OSiR. 
Głosowanie 
3 głosy –za 
8 głosów – przeciw 
4 głosy – wstrzymujące się 

5. Wyjaśnić dlaczego Dyrektor OSiR został zatrudniony na zasadzie przeniesienia 
a nie wybrany w drodze konkursu? 
Komisja informuje Radę iż Dyrektor OSiR został zatrudniony na zasadach 
przeniesienia a Komisja uważa, że na takie stanowisko powinien być ogłoszony  
Konkurs. 

Pan Burmistrz 
- wniosek został podtrzymany mimo opinii prawnych, kontroli zewnętrznych – 
odczytał art. 22 ustawy o pracownikach samorządowych „pracownika samorządowego 
zatrudnionego na stanowisku urzędniczym, w tym kierowniczym  stanowisku 
urzędniczym, można na jego wniosek lub za jego zgodą przenieść do pracy w innej 
jednostce, o której mowa w art. 2, w tej samej lub innej miejscowości, w każdym 
czasie, jeżeli nie narusza to ważnego interesu jednostki, która dotychczas zatrudniała 
pracownika samorządowego, oraz przemawiają za tym ważne potrzeby po stronie 
jednostki przejmującej”. Był  Naczelnikiem wydziału inwestycyjnego, prowadził 
budowę inwestycji. 
Głosowanie 
2 głosy – za  
10 głosów – przeciw 
3 głosy – wstrzymujące się 
Ad. 15 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Radny R. Dębicki – pisma w sprawie obowiązku przyłączenia się do kanalizacji zostały 
wysłane, terminy przedłużamy, 
- do właścicieli działek o wycięcie zwisających drzew wyślemy pisma, 
- samosiejki wytniemy jeśli są na naszym terenie, 
- czujniki na klatkach bloków na Drewnianym założymy, 
- plac przy SCK jest ujęty w planie rewitalizacji koniec 2016 lub 2017 rok. 
Radny W. Tabor – dziękuję za zgłoszenie zniszczeń przez firmę, po zakończeniu prac 
zrobimy inwentaryzację i przekażemy do PKP aby usunęli zniszczenia. 
Radny M. Żelezik – zadanie z funduszu sołeckiego wsi Swaryszów zrealizowane. 
Pani B. Grabek - sołtys 
- 2 zestawy kamienia mają jeszcze być dowiezione, to powinno być realizowane latem a nie 
teraz gdy jest mokro i nie można wjechać. 
Pan Burmistrz 



Radny M. Żelezik – w Czekaju był fundusz 10tys. z tego mają być tynki, instalacja i sanitariat 
– mają się spotkać KGW, Rada Sołecka i radny, na spotkaniu zastanowić się co dalej należy 
zrobić, 
- likwidacja śliskości to trudny temat, u nas jest specyficzny mikroklimat. W Jędrzejowie czy 
Małogoszczu nie ma a u nas ślisko. Nie możemy wszystkiego robić na drogach powiatowych, 
sypiemy tylko na zakrętach i podjazdach. 
Radny N. Jawor – przepust pod drogą zgłosimy do Powiatu, 
- wystąpimy o zezwolenie na wycinkę drzew, 
- nie rozpoczęto procedury w sprawie przystanku w Zielonkach. 
Radny J. Wiencek – drugi próg na Zielonej do rozeznania. 
Radny J. Strzelec – planowane prace przy czyszczeniu rzeki wykonane, 
- zwrócimy się o posprzątanie przy drogach powiatowych, 
- tablice z numerami zamówimy, 
- sprawdzimy załamany przepust i zapadlisko w drodze, 
- zwrócimy się do Kół Łowieckich o odstrzał dzików. 
Radny R. Dobrowolski – studzienka na Kolejowej poprawiona, 
- wpłynęło 81 wniosków do ankiet. 
Radny Z. Gładki – zwisające kable telefoniczne zgłaszaliśmy ale jeszcze ponowimy, 
- w sprawie poprawienie chodnika wystąpiliśmy. 
Radny Z. Adamski – w sprawie doświetlenia Sportowej prosiłem o kontakt z firmą, 
- trzcina rośnie w pasie drogowym, 
- pobocze zsuniemy koparką, 
- przejście dla pieszych myślę, że w ramach remontu przejazdu wykonają, do tego czasu 
zdecydujemy czym wysypać, 
- drzewa przy Gniewięcińskiej wytniemy, 
- oświetlenie w Rynku do czasu rewitalizacji będziemy robić prowizorycznie, 
- ul. Kielecka z PKP są trudne rozmowy to jest ich teren, dali nam prawo dysponowania, 
zwrócimy się żeby nie niszczyli. 
Radny J. Jaworski – wysłano 210 zawiadomień o przyłączenie się do kanalizacji w Tarnawie, 
Borszowicach i w mieście. Do ZUK o warunki wystąpiło 22 osoby, 65 osobom przesunięto 
termin, 23 osoby do listopada podłączyły się. Trwa weryfikacja, trzeba sprawdzać na miejscu 
sporne sprawy. Nie będzie wyjścia zaczniemy od niewielkich kar jeśli ludzie będą się ociągać, 
- umowy z firmami były, mają zgodę na użytkowanie dróg, deklarują wszystkie szkody 
naprawić. 
Pani B. Kszosa – wystąpimy do właścicieli o podcięcie zwisających drzew nad drogą w 
Szałasie oraz w sprawie zaorywania drogi. 
Ad. 16 
Radny J. Strzelec 
- dofinansowanie stołówki Caritas na 2016 - 50.000zł uważam że jest to za dużo, ilu jest tych 
którym musimy zapewnić dożywianie. 
Szkoła w Mstyczowie ma w dzisiejszych czasach dach z eternitu, na Caritas dać 30.000zł a 
resztę dać na dach. 
Pan Burmistrz 
- stołówka funkcjonuje od wielu lat, całkowite koszty to 150tys. my dokładamy 50.000zł dla 
tych co potrzebują pomocy, jest to zadanie własne, 
- dach w Mstyczowie, Fundacja zwróciła się o kilka rzeczy. W Krzcięcicach będą mieli 
kolejną ścianę docieploną, w Tarnawie podjazd dla niepełnosprawnych. Na dach we 
Mstyczowie złożymy wniosek w 2016 roku o dofinansowanie a w 2017 wymienimy. 
Radny R. Dębicki 
- Na Skarpie przy bloku 12 były prowadzone roboty i znów zostawiony bałagan. 



Pan Burmistrz 
- prace wykonywał ZUK, muszą posprzątać. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- do przetargu na dożywianie w szkołach, wyłączono nasze stołówki bo jest na to przepis, dla 
pozostałych szkół przetarg. 
Radny J. Jaworski 
- sprawa kanalizacji, czy nie można utworzyć funduszu celowego dla tych których nie stać na 
przyłącze aby mogli spłacać bez odsetek. Gdyby była pomoc byłoby więcej chętnych. 
Dajemy na stołówkę 50.000zł i nie wiemy co się z pieniędzmi dzieje. 
Pan Burmistrz 
- można o tym pomyśleć, wcześniej chcieliśmy zdobyć pieniądze ale ludzie się wycofali. 
Pani Skarbnik 
- na dziś nie odpowiem na to pytanie. 
Radny R. Dobrowolski 
- czy gmina jest zainteresowana przejęciem budynku od PKP obok Przychodni Rodzinnej? 
Pan Burmistrz 
- myśleliśmy o tym ale PKP chce 200tys. + VAT, a na dostosowanie do użytkowania 
potrzebne  duże pieniądze. Nie stać nas na taki wydatek. Chcemy w bloku 22 przejąć 
pomieszczenia po sklepie przeznaczyć na komórki i wyburzyć ten czerwony barak. 
Pan J. Chmielarski 
- poprosił aby informacje o sesji nie przychodziły w ostatniej chwili, 
- radna Konieczna mówiła że p. Wronowie wyciągali z rzeki na pobocze i na asfalt jakieś 
krzaki a to nieprawda bo to robiła firma która czyściła rzekę, uważam że Pani radna powinna 
przeprosić p. Wronów, 
- ponawiam prośbę o wycięcie krzaków między moją działka a p. Gładkiego, 
- na boisku wycięliśmy drzewa z godnie z decyzją, osika przeznaczona na opał do świetlicy a 
sosna pocięta w metry i złożona, gałęzie zostaną uporządkowane, 
- mam decyzję Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska gdzie na tej podstawie  decyzja 
Starosty pozwolenie na budowę farm wiatrowych. Ta decyzja którą Pan Burmistrz 
przedstawiała że taka wspaniała została przez WSA w Warszawie w całości uchylona i 
zostały koszty przysądzone  w całości na rzecz mieszkańców.  Pozwolenie Starosty 
Jędrzejowski i decyzję o budowie farm wiatrowych do kosza, inwestor może się jeszcze 
odwoływać. Myśmy próbowali robić referendum, nie udało się. Nie mogliśmy się odwoływać 
tak jak rada chciała, bo społeczeństwo jest biedne i musielibyśmy płacić sami. Burmistrz 
posługuje się publicznymi pieniędzmi , ma prawników płaci i jeszcze otrzymuje pieniądze. 
Pani R. Pacholec 
- Panie Chmielarski mam pytanie, wiemy że jest Pan oporny na wiedzę a banialuki chłonie 
szybko, chce Pan być wodzirejem. Widzę co Pan robi dla mieszkańców, jak się ma fundusz 
sołecki do wiatraków i to  jakie Pan ma  bagno na swoim podwórku, nadal nie ustępuje i dalej 
czyta te farmazony. Rozlicza Pan Burmistrza, ciekawi pana koszt wycieczki, przecież 
wiedzieliśmy że jest gratis. 
Uwaga do panów radnych Strzelca i Żelezika mieliście ale do podwójnego wynagrodzenia 
chodziło o p. Kozendrę. Obaj macie podwójne dochody i tu i tu. 
Radny J. Strzelec 
- Strzelec i Żelezik to nie chłopcy do bicia, doprowadziliście do tego że ta osoba tak robi, albo 
jej ktoś podpowiada albo płaci. 
Pan Przewodniczący  
- przerwał dyskusję. 
Pan G. Frydel 
- proponuję dokupić mikrofonów na salę bo jest za mało, 



- zgłosić do ZDP wycięcie suchych drzew w Słaboszowicach, 
- na stronie gminy jest informacje o przekazaniu do OSP Krzcięcice samochodu bojowego z 
pełnym wyposażeniem, gdzie jest to wyposażenie? 
- koniecznie trzeba dokupić mundurów dla OSP Krzcięcice. 
Pan J. Chmielarski 
- wyciąć drzewa i krzaki przy drodze Pawłowice kierunek Łowinia pod górkę, droga przy 
powiatowej. 
Radny Z. Gładki 
- cała wycinka była robiona przez nas, te drzewa celowo zostawiliśmy, teraz wystarczy tylko 
podcięcie. 
Ad. 17 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XIV sesji Rady Miejskie VII kadencji. 
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